

Presence of an Absence by Sabine Reuter at Christine König Galerie



Sabine Reuter, *Ohne Titel*, 2000

[Christine König Galerie](#)

Schleifmühlgasse 1A

1040 Wien

OPENING ON 11 SEP 2026

E

Christine König Galerie is delighted to announce *Presence of an Absence*, an exhibition of works by the painter Sabine REUTER, who died in 2005, curated by Max Dax as part of [curated by](#).

Presence of an Absence brings back into public view a body of drawings and paintings that has remained almost entirely preserved for more than two decades—and whose singular sense of presence emerges all the more clearly today. Sabine Reuter died in 2005 at the age of just 51. She left behind more than a thousand drawings and paintings, as well as an almost completely preserved studio in Stuttgart, which, thanks to the dedication of her partner Richard Lampert, has remained untouched since her death.

D

Christine König Galerie zeigt im Rahmen von [curated by](#) eine von Max Dax kuratierte Ausstellung der 2005 verstorbenen Malerin Sabine REUTER.

Presence of an Absence bringt ein zeichnerisches und malerisches Werk zurück in die Öffentlichkeit, das über zwei Jahrzehnte nahezu vollständig bewahrt geblieben ist – und dessen eigentümliche Gegenwärtigkeit heute umso deutlicher hervortritt.

Sabine Reuter starb 2005 im Alter von nur 51 Jahren. Sie hinterließ mehr als tausend Zeichnungen und Malereien und ein nahezu vollständig erhaltenes Atelier in Stuttgart, das nach ihrem Tod dank des Engagements ihres Mannes Richard Lampert unangetastet blieb.